
 Protokół Nr XII/15  
z obrad XII Sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej dnia 27 listopada 2015 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady XII Sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan  15 radnych obecnych było 15 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło  
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 
Radca Prawny Roman Janił  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 2 oraz operator 
nagrywający obrady sesji i przedstawiciel prasy lokalnej. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XII sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński.  
Protokół nr XI/15 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 29 
października  2015 roku został przyjęty jednogłośnie ( 15 głosami „za”) bez odczytywania. 
Przewodniczący rady  po wcześniejszym odczytaniu  porządku obrad XII sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński i wobec braku uwag poddał pod głosownie . 
 
W wyniku głosowania, Rada Gminy jednogłośnie tj. 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad 
XII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w brzmieniu jak niżej i według tego porządku 
obradowała 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr XI z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 
   29 października 2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLII/349/14 Rady Gminy Stargard  
   Szczeciński z dnia 31 października 2014 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do  
   celów wymiaru podatku rolnego  
4.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji w sprawie podatku  
   rolnego i deklaracji na podatek rolny 
5.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji w sprawie podatku  
   leśnego   i deklaracji  na podatek leśny  
6.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  
7.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji w sprawie podatku  
   od nieruchomości i deklaracji na podatek od nieruchomości  
8.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych 
9.Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej na  
   terenie Gminy oraz  sposobu jej poboru  
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10.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków  
     zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  
11.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków  
     zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński   
12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań  
     i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie  
     ewidencyjnym Witkowo 
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy Stargard  
     Szczeciński z dnia 27 czerwca 2014 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia  
     miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  w  
     obrębach Lipnik, Klępino, Kiczarowo, Strachocin, Ulikowo, Sułkowo, Tychowo,  
     Trzebiatów i Krąpiel zmienionej uchwałą  Nr VII/34/15 z dnia 24 kwietnia 2015 r. w  
     sprawie zmiany uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia  27  
     czerwca 2014 r. 
14.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice 
15.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu na czas  
     oznaczony dłuższy  niż 3 lata i wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargu na  
     najem  
16.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. 
17.Podjęcie uchwały  w sprawie rozwiązania Straży Gminnej  
18.Ocena realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych według programu na rok 2015  
     Stanowisko Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
19.Informacja o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi w  
      2015 roku  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
20.Analiza wykonania budżetu gminy za 9 m-cy 2015 roku 
     Opinia Komisji Rewizyjnej  
21.Informacja o opracowanych planach pracy stałych komisji Rady Gminy na 2016 rok  
     Informację przedstawiają przewodniczący poszczególnych komisji 
22.Informacja z realizacji zadań oświatowych w Gminie Stargard Szczeciński w roku  
     szkolnym  2014/2015  
     Informację przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski  
23.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
24.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
25.Odpowiedź na interpelacje radnych 
26.Wolne wnioski i zapytania  
27.Sprawy różne  
28.Ustalenie terminu następnej sesji  
29.Zamknięcie obrad sesji 
Ad.1 
Jak wyżej. 
Ad.2 
Brak interpelacji. 
Ad.3 
Podjęcie uchwały Nr XII/74/15 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLII/349/14 Rady 
Gminy Stargard Szczeciński z dnia 31 października 2014 r. w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
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Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i  0 głosów „wstrzymujących się „-  podjęła uchwałę Nr XII/74/15 w sprawie 
uchylenia Uchwały Nr XLII/349/14 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 31 października 2014 r. 
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, która stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu.  
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr XII/75/15 w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji w 
sprawie podatku rolnego i deklaracji na podatek rolny 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/75/15 w sprawie  
ustalenia wzorów formularzy informacji w sprawie podatku rolnego i deklaracji na podatek 
rolny, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr XII/76/15 w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji w 
sprawie podatku leśnego i deklaracji na podatek leśny 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowanie  15 głosami ‘za” , 
„przeciw” i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/76/15 w sprawie ustalenia 
wzorów formularzy informacji w sprawie podatku leśnego i deklaracji na podatek leśny, która 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.6 
 Podjęcie uchwały Nr XII/77/15 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt. 
 
Radny Mariusz Sikorski odnosząc się do § 1  ust. 1 pkt d zapytał czy na trenie gminy znajdują 
się grunty objęte obszarem rewitalizacji , jeżeli tak to jakie. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że nie posiadamy takich gruntów. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/77/15 w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, która stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr XII/78/15 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji w 
sprawie podatku od nieruchomości i deklaracji na podatek od nieruchomości  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/77/15  w sprawie 
określenia wzorów formularzy informacji w sprawie podatku od nieruchomości i deklaracji na 
podatek od nieruchomości, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr XII/79/15 w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 
transportowych 
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały.  
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na Sali podczas głosowania 15 głosami „za” . 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/79/17 w sprawie 
ustalenia stawek podatku od środków transportowych, która stanowi załącznik nr  8 do 
protokołu. 
 
Ad.9  
Podjęcie uchwały Nr XII/80/15 uchylającej uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłaty 
targowej na terenie Gminy oraz sposobu jej poboru 
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami ‘za” , 
„przeciw” 0 i głosy” wstrzymujące się” podjęła uchwałę Nr XII/80/15 uchylającą uchwałę w 
sprawie ustalenia stawek opłaty targowej na terenie Gminy oraz sposobu jej poboru, która 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały Nr XII/81/15 w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/81/15  w sprawie 
uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Stargard Szczeciński , która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały Nr XII/82/15w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/82/15 w sprawie 
uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Stargard Szczeciński, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Z głosowania  wyłączył się  Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal i wyjaśnił radzie 
przyczynę nie wzięcia udziału w głosowaniu. 
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Ad.12 
Podjęcie uchwały Nr XII/83/15w sprawie przystąpienia do sporządzenia  zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 
Szczeciński w obrębie ewidencyjnym Witkowo 
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami ”za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła  uchwałę Nr XII/83/15w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia  zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrębie ewidencyjnym Witkowo, która stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.13 
Podjęcie uchwały  Nr XII/84/15 w sprawie zmiany uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy 
Stargard   Szczeciński z dnia 27 czerwca 2014 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia      miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 
Szczeciński  w      obrębach Lipnik, Kl ępino, Kiczarowo, Strachocin, Ulikowo, Sułkowo, 
Tychowo,      Trzebiatów i Krąpiel zmienionej uchwałą  Nr VII/34/15 z dnia 24 kwietnia 
2015 r. w      sprawie zmiany uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy Stargard Szczeciński z 
dnia  27      czerwca 2014 r. 
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
  
 Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/84/15 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy Stargard   Szczeciński z dnia 27 czerwca 2014 r. w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia      miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  w      obrębach Lipnik, Klępino, Kiczarowo, 
Strachocin, Ulikowo, Sułkowo, Tychowo,      Trzebiatów i Krąpiel zmienionej uchwałą  Nr 
VII/34/15 z dnia 24 kwietnia 2015 r. w      sprawie zmiany uchwały Nr XL/341/14 Rady 
Gminy Stargard Szczeciński z dnia  27      czerwca 2014 r., która stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu. 
 
Ad.14 
Podjęcie uchwały  Nr XII/85/15 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice   
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/85/15 w sprawie nadania 
nazwy ulicy w miejscowości Grzędzice, która stanowi załącznik 14 do protokołu. 
 
Ad.15 
Podjęcie uchwały Nr XII/86/15 w sprawie wyrażenia zgody do zawarcia umowy najmu 
na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata i wyrażenia zgody na odstąpienia od obowiązku 
przetargu na najem 
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
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Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw’ ) i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr XII/86/15 w sprawie 
wyrażenia zgody do zawarcia umowy najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata i wyrażenia 
zgody na odstąpienia od obowiązku przetargu na najem, która stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 
Ad.16 
Podjęcie uchwały Nr XII/87/15 w sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r.  
 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Rada gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 10 głosami „za” ,  
1 głosie „przeciw” i 4  głosami  „ wstrzymującymi się „  - podjęła uchwałę Nr XII/87/15 w 
sprawie zmian budżetu gminy na 201 5 r. , która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.17 
Podjęcie uchwały Nr XII/88/15 w sprawie rozwiązania  Straży Gminnej 
    
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały .  
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  9 głosami „za” , 
2 głosami „przeciw” i 4 głosami „ wstrzymującymi się  „  - podjęła uchwałę Nr XII/88/15 w 
sprawie rozwiązania Straży Gminnej, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Ad.18 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła stanowisko komisji dotyczące oceny realizacji zadań inwestycyjnych i 
remontowych według programu na 2015 , a mianowicie :  
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 23 listopada 
2015 r. przeanalizowała informację dotyczącą realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych 
według programu na 2015 r.- komisja informację przyjęła. 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet  odnosząc się do 
kwoty za  remont dachu na remizie w Żarowie zapytał o powierzchnię tego dachu, gdzie w 
dalszej części obrad wójt poinformował ,że jest to 334 m 2 . 
Natomiast radny Mariusz Klewin zwrócił uwagę na błąd w informacji , bo zakup oleju 
opałowego nie dotyczył świetlicy w Pęzinie, a biblioteki. 
Przewodniczący rady powiedział o szczątkowych remontach dróg i kwocie na remont 
przystanku w Krąpielu i dodał ,że należy nad tymi remontami sprawować nadzór. 
Radni więcej uwag i pytań  nie zgłosili. 
 
Ad.19 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji do informacji o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami 
alkoholowymi w 2015 r., a mianowicie: 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty   na posiedzeniu w dniu 24 listopada 2015 r. 
zapoznała się z informacją o wynikach kontroli przestrzegania zasad obrotu napojami 
alkoholowymi w punktach sprzedaży i podawania alkoholu na terenie gminy w roku 2015 – 
wyrażając swoją opinię , komisja przygotowaną informację przyjęła. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili.  
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Ad.20 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji  dotyczącą 
wykonania budżetu gminy za 9 m-cy 2015 r., a mianowicie : 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu 25 listopada 2015 r. przeanalizowała informację z 
wykonania budżetu gminy za 9 m-cy 2015 r. i informację przyjęła. Przewodnicząca komisji 
powiedziała  o zagrożeniu w  wykonaniu dochodów z tytułu sprzedaży majątku gminy, gdzie 
wykonanie planu wynosi 26,81 %  i na pewno nie będzie wykonania, natomiast pozostałe 
dochody to ich wykonanie  powiedział przewodniczący jest na poziomie planów. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.21 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział ,że na podstawie planów pracy 
komisji zostanie opracowany na sesję grudniową projekt uchwały w sprawie  planu pracy 
rady gminy i jej komisji na rok 2016 . Zakres prowadzenia kontroli przez komisję rewizyjną i 
propozycje zgłoszone przez komisję zostaną omówione przy budżecie i nie będzie potrzeby 
dodał przewodniczący zmian statutu, aby  rozwiązać sprawę kontroli, bo regulują to przepisy 
statutu. 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet powiedział ,że 
plan pracy komisji na rok 2016  został zaakceptowany przez komisję i zapisane zadania 
pokrywają się z zadaniami roku bieżącego. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
poinformowała, że  komisja przyjmując plan pracy na rok 2016 oparła się na zadaniach 
zapisanych w planie bieżącym jedynie na prośbę członków komisji dopisano do istniejącego 
zadania kontrolę budynków OSP . 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała, że są zadania stałe w 
planie pracy na 2016 r,  które się nie zmienią . Należy przedyskutować kontrole, które 
obciążają komisję i dlatego szukamy wsparcia pozostałych komisji – dodała przewodnicząca. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Ad.22 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski omówił informację z realizacji zadań oświatowych w gminie 
Stargard Szczeciński w roku szkolnym 2014/2015 i odpowiedzią na pytania radnych 
powiedział, że nie ma żadnych oficjalnych danych odnośnie założeń  do proponowanych 
zmian w oświacie , jedynie bazujemy na danych z artykułów prasowych – dodał wójt.  
Informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
Ad.23 
Wójt Gminy poinformował, że informację dotyczącą wykonania zadań przez gminę w 
okresie międzysesyjnym przedłożył radnym, a dodatkowo poinformował w jakich 
spotkaniach czy uroczystościach uczestniczył . 
Przedłożona przez Wójta Gminy informacja przedstawiła się w brzmienia jak niżej : 
REFERAT FINANSOWY 

I.  Zarządzenie Nr 218/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 09 listopada 2015 r.  
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. oraz zmian w układzie wykonawczym. 

Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę 83 704 zł w 
działach: 

• 400 - Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 
(dostarczanie wody):  ± 5,00 zł 

• 600 – Transport i łączność (drogi publiczne gminne, drogi wewnętrzne):  ± 40 
000,00 zł 
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• 710 - Działalność usługowa (cmentarze):  ± 34,00 zł 
• 801 – Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe, gimnazja):   ± 12 065,00 zł 
• 851 – Ochrona zdrowia (lecznictwo ambulatoryjne): ± 500,00 zł 
• 852 – Pomoc społeczna (ośrodki pomocy społecznej):  ± 20 358,00 zł 
• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, 
świetlice                    i kluby):  ± 10 737,00 zł 

• 926 - Kultura fizyczna (obiekty sportowe): ± 5,00 zł 
Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy, 
szkoły podstawowej w Strachocinie, gimnazjum oraz Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. 

REFERAT PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO 
 

1. Wydano: 
− 25 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym: 

- zmian 11 decyzji,  
- 12 decyzji na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych, 
- 1 decyzję na rozbudowę budynku mieszkalnego i zmianę sposobu użytkowania 

poddasza na mieszkalne, 
- 1 decyzję na zalesienie gruntów rolnych, 

− 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego (budowa odcinka sieci 
wodociągowej w Grzędzicach, budowa elektroenergetycznej linii kablowej w Grzędzicach),  

− 19 postanowień w sprawie zaopiniowania wstępnych projektów podziałów nieruchomości, 
w tym dotyczących podziałów działek z przeznaczeniem na poszerzenie drogi w Tychowie 
prowadzonych na zlecenie gminy;  

2. Rozpoczęcie procedury planistycznej sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w obrębie Golczewo;  

3. Wyłożenie do publicznego wglądu projektu zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Strachocin; termin wyłożenia 16 listopad – 
15 grudzień br.; dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie zmiany 
planu odbędzie się w dniu 8 grudnia; termin do składania uwag do ustaleń projektu 
zmiany planu upłynie 31 grudnia br.; 

4. Przygotowanie do uchwalenia projektów zmian Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy w obrębach Ulikowo i Krąpiel;  

5. Zakończenie procedury uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w obrębie Grzędzice; Uchwała Rady Gminy Nr X/61/15 z dnia 25 września 2015 r. 
w  sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 
Szczeciński, część obrębu ewidencyjnego Grzędzice została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego z dnia 29 października 2015 r. 
pozycja 4091. 

REFERAT GOSPODARKI KOMUNALNEJ I INWESTYCJI 
 
I. Zadania wykonane. 
1.. Doposażenie wiaty grillowej oraz zakup ławek parkowych do miejscowości 
    . Kurcewo ( środki funduszu sołeckiego) 
2. Zakup kostki brukowej pod wiaty rekreacyjne w Tychowie( środki z  funduszu sołeckiego) 
3. Ułożenie chodnika z polbruku przed świetlicą w Stumianach.  
4. Wymiana stolarki okiennej i drzwiowej (PCV) w świetlicy w Trzebiatowie oraz wykonanie  
    ogrodzenia terenu z paneli ocynk. 
5. Naprawa dachu, schodów wejściowych i udrożnienie instalacji sanitarnej w świetlicy. 
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     w Koszewie. 
 6. Remont dachu  świetlicy w Rogowie.  
 7. Urządzenie boiska sport. na terenie rekreacyjnym w Strzyżnie I etap ( wyrównanie terenu i  
    nawiezienie ziemi)  
 8. Wykonanie i montaż wiat drewnianych i ławostołów  na terenie rekreacyjnym w Witkowie 
     Drugim. 
9. Przebudowa dróg wewnętrznych w Małkocinie na działce nr 742 i nr 755 ( w trakcie  
    odbioru). 
10. Wykonanie remontu przepustu Ø 400 w drodze wewnętrznej w miejscowości Poczernin. 
11. Przebudowa zjazdu na zatoce autobusowej w miejscowości Ulikowo. 
 
II. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego. 
1. Przygotowanie do akcji zimowej na terenie Gminy Stargard Szczeciński w sezonie  
    zimowym 2015/2016. 
Część I zamówienia. 
Prowadzenie akcji  zimowej sprzętem ciężkim – odśnieżanie dróg  publicznych będących w 
zarządzie Gminy Stargard Szczeciński w sezonie zimowym 2015/2016 r. -standard 5 
zimowego utrzymania dróg (odśnieżanie). 
Teren Gminy został podzielony na 5 Rejonów: 
1) Rejon 1: Odśnieżanie dróg w miejscowościach : Ulikowo, Kiczarowo, Grabowo, kol. 
Grabowo, Pęzino. 
W dniu 12.11.2015 roku umowę zawarto z firmą Usługi Budowlane ”Grunt”Piotr Pigulski 
Brudzewice 1 a, 73-131 Pęzino. 
2) Rejon 2: Odśnieżanie dróg w miejscowościach : Koszewo, Koszewko, Wierzchląd, Skalin, 
Golczewo, Witkowo Pierwsze, Witkowo Drugie, Kurcewo, Strzyżno. 
W dniu 12.11.2015 roku umowę zawarto z firmą z Przedsiębiorstwo Budowlano- 
Transportowe Arbet Arkadiusz Żygadło,, Grzędzice, ul. Akacjowa 2, 73-110 Stargard 
Szczeciński. 
3) Rejon 3: Odśnieżanie dróg w miejscowościach : Trzebiatów, Klępino, Małkocin, 
Warchlino, Warchlinko, Siwkowo. 
W dniu 12.11.2015 roku umowę zawarto z firmą Usługi Budowlane ”Grunt”Piotr Pigulski 
Brudzewice 1 a, 73-131 Pęzino. 
4) Rejon 4: Odśnieżanie dróg w miejscowościach : Święte, Strachocin, Bębnikąt, Sułkowo, 
Tychowo, Krąpiel (z wyłączeniem mapki nr 11), Barzkowice, Golina, Golinko. 
W dniu 12.11.2015 roku umowę zawarto z firmą Usługi Budowlane ”Grunt”Piotr Pigulski 
Brudzewice 1 a, 73-131 Pęzino. 
5) Rejon 5: Odśnieżanie dróg w miejscowościach : Grzędzice, Lipnik, Lubowo, Żarowo, 
Rogowo, Sowno, Strumiany, Smogolice, Poczernin. 
W dniu 10.11.2015 roku umowę zawarto z firmą Przedsiębiorstwo Budowlano- Transportowe 
Arbet Arkadiusz Żygadło, Grzędzice, ul. Akacjowa 2, 73-110 Stargard Szczeciński. 
Część II zamówienia.  
Prowadzenie akcji zimowej sprzętem ciężkim – odśnieżanie wskazanych dróg publicznych 
będących w zarządzie Gminy Stargard Szczeciński w sezonie zimowym 2015/2016 r 
obejmujące usługę odśnieżania sprzętem ciężkim usuwania śliskości, odśnieżania 
 i uszorstnienia nawierzchni mieszanką piaskowo – solną wg standardu zimowego utrzymania 
–standard 3 zimowego utrzymania dróg . 
W dniu 10.11.2015 roku umowę zawarto z Gospodarstwo Rolne Kłoda Roman, Trzebiatów 
13, 73-131 Pęzino. 
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Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
2. Sporządzenie dokumentacji projektowo- kosztorysowej p.n. Rozbudowa oświetlenia 
drogowego w miejscowości Kiczarowo od działki nr 114/1 (od ostatniego słupa 
oświetleniowego zlokalizowanego na wysokości działki 114/1) do działki o nr geod. 119 
obręb Kiczarowo (do zabudowań ostatniego budynku).  
 
Do terminu składania ofert tj. do dnia 30.10.2015 roku wpłynęły 3 oferty. 
1) Elektro-Projekt" Biuro Projektów, , Zbigniew Kozak,  ul. Popiełuszki 8, 73-100 Stargard 
Szczeciński, cena ofertowa 5 904,00 zł brutto. 
2) Projektowanie i Realizacja Inwestycji Adbud s.c. , Agnieszka Matysik, Piotr Matysik , 
ul. Gdyńskiej 28 c,  73-110 Stargard Szczeciński, cena ofertowa 4900,00 zł brutto. 
3) Zuń Leon. Projektowanie, nadzór i pomiary elektryczne, ul. Nadrzeczna 1, 72-100 
Goleniów, cena ofertowa 7 000,00 zł brutto. 
W dniu 03.11.2015 roku umowę zawarto z  firmą Projektowanie i Realizacja Inwestycji 
Adbud s.c. , Agnieszka Matysik, Piotr Matysik , ul. Gdyńskiej 28 c,  73-110 Stargard 
Szczeciński, cena ofertowa 4900,00 zł brutto. 
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI 

  
1 Wydano 6 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości. 
2 Wydano 7 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, położonych na 

terenie gminy. 
3 Wydano 10 decyzji na usunięcie drzew. 
4 Wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach 

dla przedsięwzięcia polegającego na „Zbieraniu, składowaniu i odzysku odpadów 
z makulatury, tworzyw sztucznych na działce oznaczonej numerem 273/3, położonej 
w obrębie Poczernin, gmina Stargard Szczeciński”. 
W w/w sprawie wystąpiono do organów opiniujących (tj. Regionalny Dyrektor Ochrony 
Środowiska, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny) w celu wydania opinii, co do 
potrzeby przeprowadzenia oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko dla ww. 
przedsięwzięcia. 

6. Sporządzono dla Wojewody Zachodniopomorskiego okresowe rozliczenie dotacji celowej 
i sprawozdanie rzeczowo-finansowe z realizacji wypłat producentom rolnym zwrotu 
podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 
produkcji rolnej za okres od 1 października do 31 października 2015 r. 

7. W dniu 23.11.2015 r. zawarto umowę notarialną Rep. A Nr 7063/2015 stanowiącą umowę 
sprzedaży prawa własności niezabudowanej działki nr 251/4 o obszarze 0,0071 ha 
i niezabudowanej działki nr 359/60 o obszarze 0,0070 ha, położonych w obrębie 
Grzędzice. Cena sprzedaży ustalona została na łączną kwotę 13 899,00 zł. Kwota 
obejmuje podatek VAT. Sprzedaż w trybie bezprzetargowym dla potrzeb realizacji 
urządzeń infrastruktury technicznej w celu posadowienia stacji transformatorowej. 
Nabywca ENEA Operator Sp. z o. o. 

8. Rozliczenie   wniosku złożonego do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w 
Szczecinie na dofinansowanie zadania – pn. „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Stargard Szczeciński”. Kwota dofinansowania  41 555,00 zł. 
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Dodatkowo wójt poinformował w jakich spotkaniach czy uroczystościach uczestniczył wraz 
zastępcą, a mianowicie:      
- 03.11.2015 r.   Walne Zgromadzenie Związku Gmin Dolnej Odry. 
- 04.11.2015 r.   Spotkanie z przedstawicielami Okregowej Komisji Egzaminacyjnej w  
                           Poznaniu NT. wyników sprawdzianów i egzaminów szkół powiatu  
                           Stargardzkiego. 
-04 i 06.11.2015 r. Pasowanie na przedszkolaka w Grzędzicach i Sownie. 
-09.11.2015 r.     Konkurs na stanowisko w referacie finansowym. 
-10.11.2015 r.    Spotkanie robocze z sołtysami. 
- 10.11.2015r.    Klępino – spotkanie zarządu powiatu stargardzkiego z wójtami, burmistrzami  
                           i prezydentem. 
- 11.11.2015      Uroczysta msza za Ojczyznę w Kolegiacie. 
- 12.11.2015 r.   Pasowanie na przedszkolaka w Koszewie. 
- 18.11.2015 r.   Zebranie wiejskie w sołectwie Trzebiatów . 
- 20.11.2015 r.   Zebranie wiejskie w sołectwie Lipnik  
- 20.11.2015 r.   Jubileusze z okazji 50 lat pożycia małżeńskiego. 
Radni uwag i pytań do informacji wójta nie zgłosili. 
Ad.24 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował o pismach, które wpłynęły do biura Rady 
Gminy,  a mianowicie : 
- zaproszenie Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego na prezentację założeń 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020, 
- pismo Komitetu Protestacyjnego Mieszkańców Miejscowości Golina  w sprawie zmiany 
uchwały w zakresie wykluczenia obrębu i sołectwa Golina z planowanych zmian w Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Stargard ( sprawa farm 
wiatrowych) oraz odpowiedź na to pismo Wójta Gminy.     
- pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Stargardzie Szczecińskim w sprawie analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych w nowej kadencji przez Wójta Gminy Kazimierza 
Szarżanowicza i Przewodniczącego Rady Gminy Edwarda Kosmala. 
Ad.25 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.26,  27 i 28  
Radny Janusz Łojko poruszył następujące sprawy: 
- sprawa boiska w Grabowie, gdzie na odbudowe  tego boiska sołectwo przeznaczyło środki i 
czy coś  poruszyło się w tym kierunku – zapytał radny, 
- druga spraw dotyczyła budowy ścieżki rowerowej Grabowo – Kicko,  gdzie chodzi o 
bezpieczeństwo mieszkańców  
- sprawa bezpieczeństwa na drodze między ul Morską a Małkocinem , a pytanie dotyczyło  
   czy coś zostało w tym kierunku  zrobione. 
Wójt Gminy odpowiadając radnemu poinformował ,że w sprawie rekultywacji boiska w 
Grabowie to musi się zapoznać na jakim etapie jest ta sprawa, czy są to środki na ten rok  czy 
na następny rok. 
Następnie wójt udzielił odpowiedzi odnośnie budowy ścieżki rowerowej z Grabowa do Kicka 
powiedział o propozycjach   Zarządu  Dróg Wojewódzkich na wspólną realizację zadania 
poprzez budowę ścieżki rowerowej ze Stargardu poprzez  Kolonię Grabowo i Grabowo do  
Kicka. Poinformował wójt  kto by uczestniczył w tym zadaniu i jakie  byłyby koszty  i dodał, 
że bardo zależy mu na poprawie  bezpieczeństwie mieszkańców Grabowa. Nie chciałbym 
powiedział wójt abyśmy partycypowali w kosztach budowy ścieżki rowerowej na terenie  



- 12 - 
innej gminy, każdy ma swoje zadanie w zależności od tego czy to jest droga gmina, 
powiatowa czy  wojewódzka. 
Odnośnie poprawienia bezpieczeństwa na odcinku drogi od ul. Morskiej poprzez  Klępino  
wójt powiedział , że prace które zostały wykonane lub są w trakcie  odsłoniły asfalt , aby 
woda nie stała na nim, a została spuszczona  na pobocze , prace wykonywał Zarząd Dróg 
Powiatowych. 
Radny Mariusz Klewin powiedział ,że ma zapytanie do Powiatu jakimi kryteriami się 
kierowano, że na krzyżówce Kiczarowo –Ulikowo wykonano chodniki gdzie korzysta z tego 
niewielka grupa ludzi – 2 osoby, a jak to się ma do Pęzina gdzie korzysta 400 osób  i brak 
chodnika przy drodze w kierunku szkoły, którą chodzą dzieci. Jak to sprawdzić powiedział 
radny dlaczego tu , a nie gdzie indziej . 
Wójt Gminy odpowiedział, że w Pęzinie jest to droga powiatowa i ten kawałek chodnika  do 
szkoły ma być wykonany z informacji nieoficjalnej w ramach naprawy dróg przez Powiat.                        
Natomiast budowa tych chodniczków jest przy drodze krajowej nr 20. 
Radny Mariusz Sikorski skierował pytanie do wójta odnośnie miejscowości Grzędzice i 
zapytał czy już jest przygotowany projekt stałej organizacji ruchu , aby nie przepadły środki 
sołeckie  przeznaczone w tym roku na próg zwalniający przy szkole. 
Wójt Gminy odpowiedział, że otrzymano ten dokument i środki sołeckie nie przepadną. 
Rana Małgorzata Cieplak powiedziała, że w imieniu mieszkańców Witkowa Drugiego zwraca 
się z prośbą o  dokończeniu inwestycji rozpoczętej w tamtym roku - budowa chodnika  
wzdłuż drogi powiatowej .Pozostał do wykonania odcinek przy drodze gminnej długości 
około 80 m  od klombu do mostku. Prosiłabym powiedziała radna o położenie tego odcinka z 
uwagi na to, iż za mostkiem rozbudowuje się osiedle i przybywa mieszkańców. Mostek 
wymaga remontu i bezpiecznego przejścia . Zwracaliśmy się pismem  do Zarządu Dróg 
Powiatowych w  sprawie dokończenia chodnika wzdłuż drogi powiatowej i mamy nadzieję, 
że ten chodnik zostanie skończony na odcinku drogi powiatowej i gminnej. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że gmina występowała z prośbą  do Powiatu o dokończenie 
inwestycji, a odnośnie  chodnika na odcinku krzyżówka-mostek dodał wójt gminy to 
będziemy dyskutować. 
Radny Maciej Lipka  zapytał o następujące tematy, które były  poruszane na tej sali przez 
radnego i na jakim są etapie realizacji: 
- sprawa z roku ubiegłego dotycząca Lubowa , a mianowicie odwodnienia drogi na zakręcie, 
bo do końca nie została rozstrzygnięta, 
- na jakim etapie sprawa remontu kładki w Rogowie  , 
- kwestia sali Świetlicy Wiejskiej w Żarowie i problem związany z tym , iż za salą jest 
gminna droga położona nieco wyżej i woda spływa  z drogi na fundamenty sali, co można już 
zauważyć pofałdowany parkiet. Został zrobiony dach na części  budynku zajętej pod 
Ochotniczą Straż Pożarną , a jest problem z wodą która z boku podchodzi. 
- temat likwidacji Gminnej Straży i to ,że odkąd nie ma radarów przekraczana jest prędkość 
dozwolona dla samochodów w miejscowości  Smogolice  gdzie na drodze powiatowej jest 
ograniczenie do  50 km/h , brak jest  w tej miejscowości chodników i jest niebezpiecznie dla 
mieszkańców i dlatego należy wspólnie z Powiatem dążyć do tego co by ten chodnik 
mieszkańcom zapewnić , 
- ograniczenie prędkości na odcinku  drogi powiatowej od końca miasta w kierunku Sowna 
jest 50 km/h   , policja zatrzymuje tam kierowców,  aż się prosi o podniesienie prędkości, 
-temat dotyczący podniesienia sprawy bezpieczeństwa na drodze  gminnej łączącej 
miejscowości Lubowo-Rogowo-Poczernin i włączenia tego w drogę powiatową Stargard-
Goleniów , brakuje oświetlenia, duży ruch młodzieży , brak chodnika. Przy współpracy z 
Powiatem dążyć do poprawy bezpieczeństwa . 
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Radny Jarosław Kornet zabierając głos powiedział ,że problem dotyczący ograniczenia 
prędkości był poruszany na spotkaniu z policją i  miała być opinia w  tej sprawie o 
podniesienie prędkości.. Ponadto radny powiedział, że należy przekazać do Zarządu Dróg 
Powiatowych i Starosty sprawę dotyczącą kontynuacji projektu m.in.  budowa chodnika przez 
miejscowość Sowno, ponieważ  budowa zakończyła się na miejscowości Żarowo i jest 
potrzebna interwencja .   
Radna Anna Góra powiedziała na temat oświetlenia przystanku autobusowego w Witkowie 
Pierwszym .  
Przewodniczący rady powiedział, że należy wrócić do sprawy dotyczącej budowy chodnika 
do szkoły w Strachocinie , a następnie przypomniał o zmianie organizacji ruchu na drodze 10 
w związku z dojazdem dzieci do szkoły w Strachocinie, bo zagrożenie dla dzieci 
wsiadających i wysiadających przy tej drodze jest duże. Ponadto przewodniczący przedstawił 
sprawę dotyczącą remontu drogi w Trzebiatowie po rozmowie ze Starostą i omawianych 
propozycjach oraz odniósł się do spraw oświaty i środków z programów unijnych. 
Radna Wiesława Kuśnierz poinformowała, że wspólnie z Panią sołtys sołectwa Warchlino 
były u Pani Starosty w sprawie transportu tj. autobusu do Warchlina i Pani Starosta 
zobowiązała się pomóc jak tylko będzie mogła .W dniu 26 września br. miało być spotkanie 
dodała radna z udziałem Starosty i czy podjęto działania o transport do tej wsi . W czasie 
rozmowy u Pani Starosty padła propozycja zorganizowania transportu dla osób starszych 
poprzez zapytanie się  przewoźników o realizację takich małych kursów autobusu i to w 
godzinach pracy przychodni. 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że odbyło się w dniu 26 września  takie 
spotkanie na temat zorganizowanego transportu drogowego, a dotyczyło założeń jakie 
Starosta przyjmie od 2017 r. Starosta wskazał linie połączeń siedzib gmin z siedzibą 
Starostwa. Wspomniałem o tej drodze Warchlino-Warchlinko , ale w spotkaniu nikt nie 
uczestniczył z Zarządu Powiatu. Temat ,który poruszyłem   to tylko ja mówiłem dodał wójt i 
prosiłem o przekazanie tego tematu odnośnie transportu do miejscowości Warchlino-
Warchlinko. 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos powiedziała o  opracowanym już  przez powiat 
programie dotyczącym zrównoważonego transportu i taki program będzie musiała opracować 
gmina . Obowiązek zabezpieczenia transportu dodała radna będzie spoczywał na gminie. 
Radny Mariusz Klewin powiedział, że ma pytanie w sprawie elewacji budynku Ośrodka 
Zdrowia w Pęzinie , gdzie na ten rok były zapisane środki w budżecie. Zostały zrobione inne 
inwestycje poza  planem jak remont świetlicy w Trzebiatowie, czy remonty cząstkowe dróg , 
a budynek ośrodka jak nie był zrobiony, tak dalej nie jest. 
Wójt Gminy zabierając głos udzielił odpowiedzi na wcześniejsze zapytani czy uwagi 
zgłaszane ze strony radnych i tak: 
- w sprawie odwodnienia drogi w Lubowie, zadanie to zostanie zrealizowane, 
- remont kładki w Rogowie i tutaj wójt powiedział, że o problemach związanych z remontem 
tej kładki radnych informował, wyłoniony wykonawca zrezygnował , a środki przeznaczono 
na inne zadania, kładka nie jest własnością gminy i nie wiem co zrobię z tą kładką powiedział 
wójt. Kładka jest potrzebna , bo korzystają z niej mieszkańcy , ale dokładny remont zgodnie z 
dokumentacją został  wyszacowany na 400 tys. zł. 
- sala świetlicy wiejskiej w Żarowie, wykonano  remont dachu nad OSP i jest to powierzchnia 
334 m 2 , a odnośnie podmakania tego budynku, to nie było sygnalizacji o tym że się podnosi 
parkiet , dlatego ta sprawa zostanie zlecona pracownikowi, aby sprawdzić co się dzieje i temu 
się przyjrzeć. 
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-budowa chodnika w miejscowości Smogolice i tutaj wójt przypomniał że jest to temat od 
dawna poruszany, bo budowa chodników przy drodze powiatowej rozpoczęła się od Żarowa i 
miała być dalej przez Sowno- wykupiono działki pod chodnik , Smogolice , ale się 
zatrzymało na Żarowie. Są prowadzone rozmowy z Powiatem o dalszy ciąg tej inwestycji, ale 
mimo zapewnień to ciągle nie ma środków, 
- oświetlenie przystanku w Witkowie jest zadanie do wykonania, 
-budowa chodnika w Strachocinie i tutaj wójt powiedział, że jest projekt budżetu na 2016 r. i 
jest zapisane 30 tys. zł na pomoc finansową dla powiatu na dofinansowanie budowy 
chodników wzdłuż dróg powiatowych i zdecydujemy na jaki chodnik, 
- transport Warchlino i  Warchlino jak również jest potrzeba do Kiczarowa i tutaj wójt 
przypomniał, że MZK rozpoczęło jeżdżenie i mieszkańcy byli zadowoleni, a potem 
zdecydowali, że „Nie” , bo długi autobus. W tej sprawie rozmawiałem z przewoźnikami 
prywatnymi dodał wójt i też nie chcą. Jest to ważna sprawa i trzeba będzie coś zrobić. 
- elewacja budynku Ośrodka Zdrowia w Pęzinie były zapisane środki w budżecie 22 tys. zł , a 
kosztorys był na 60 tys zł  i był nie do przyjęcia . Na rok 2016 po rozmownie z bankami na 
temat restrukturyzacji długu,  zadanie to zostanie wpisane  i  zostaną ustalone inne zasady 
wyboru wykonawcy.  
Radny Mateusz Jarosz odnosząc się do budowy chodnika w Strachocinie przypomniał o  
kwocie  20 tys. zł  , która zmianą budżetu miała być przeznaczona na chodnik do szkoły i 
radny powiedział , iż czuje się oszukany. W dalszej wypowiedzi odniósł się również do 
wykonania elewacji budynku Ośrodka Zdrowia w Pęzinie i zaznaczył, że już od pięciu lat jak 
jest radnym mówi się o elewacji tego budynku .  
Wójt Gminy udzieli odpowiedzi radnemu Mateuszowi Jarosz w sprawie chodnika w 
Strachocinie i wyjaśnił, że w tym roku nie było realizacji zadania wspólnego przez powiat  w 
sprawie  budowy chodnika przy drogach powiatowych, ani w  Trzebiatowie, Witkowie czy 
Strachocinie.   
Radny Jarosław Kornet odnosząc się do metrażu i wysokości kwoty  wykonania remontu 
dachu na remizie w Żarowie powiedział ,że koszt jednego metra to około 2 tys. zł i tutaj wójt 
zaproponował radnemu, aby te dokumenty sprawdziła komisja rewizyjna , a przewodniczący 
rady dodatkowo powiedział ,że każda komisja ma prawo prowadzenia działań kontrolnych co 
wynika z przepisów. Radny stwierdził, że sam indywidualnie sprawdzi . 
Kolejno radny Jarosław Kornet poruszył sprawę dotyczącą wywozu odpadów komunalnych 
przez Związek Gmin Dolnej Odry , która była poruszana i omawiana na posiedzeniach 
komisji  powiedział radny, że jest to bardzo ważny temat  i są pretensje mieszkańców do nas 
wszystkich  o to ,że ceny wzrastają i trzeba zakupić pojemniki. Argumentacja Związku była 
taka, że kupimy pojemniki to cena nie wzrośnie, a pojemniki zostały kupione i ceny idą do 
góry. Zatraca się różnica w cenie odnośnie odpadami segregowanymi a zmieszanymi , 
bulwersujące jest dla mnie powiedział radny powołanie spółki , która nic nie posiada a 
przystępuje do przetargu. Nie posiadamy rozliczenia ze Związku- dodał radny. 
Wójt Gminy powiedział ,że jest przedstawicielem Gminy Stargard Szczeciński w Związku i 
od 2015.07.01 jestem członkiem i wchodzi w skład Walnego Zgromadzenia Związku. Mnie 
również powiedział wójt niepokoi ta sytuacja, jest  zadłużenie Związku w stosunku do firmy, 
która wywozi odpady komunalne. Podejmujemy działania, które mają zniwelować zadłużenie 
i jesteśmy zainteresowani tym, aby mieszkańcy poszczególnych gmin ponosili jak 
najmniejsze koszty. Zostanie przygotowane wyliczenie syntetyczne przez Panią Skarbnik, a 
ponadto na stronie Związku można znaleźć wszystkie te tabelki i cyfry. Następnie wójt 
zaproponował rozwiązanie takie, że 30 listopada będzie otwarcie przetargu natomiast 1 
grudnia Walne Zgromadzenie i po tych spotkaniach wójt będzie mógł powiedzieć więcej i  
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przedstawię swoje propozycję ostatecznego rozwiązania. Wójt powiedział również , że czuje 
się oszukany jak również oszukiwał jeżdżąc po spotkaniach i namawiając mieszkańców.    
Przewodniczący Rady  Gminy Edward Kosmal z uwagi na konieczność opuszczenia obrad 
sesji poinformował radnych o terminie następnie sesji i komisjach tj.     
- XIII sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński odbędzie się 30 grudnia 2015 r. 
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 21 grudnia 2015 r. godz. 8 30 , 
- komisja rewizyjna  dnia 22 grudnia 2015 r. godz. 800 , 
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 23 grudnia 2015 r. godz. 830 . 
Ponadto w dniu 9 grudnia 2015 r. odbędzie się spotkanie wszystkich komisji poświęcone 
dyskusji nad projektem budżetu na rok 2016 r. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przekazał dalsze prowadzenie obrad sesji 
Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy Bogdanowi Grabskiemu. 
Radny Józef Tracz powiedział ,że po odbytym spotkaniu w miejscowości Ulikowo, ludziom 
brakuje rzetelnej informacji, ludzie nie  rozumieją dlaczego tak się dzieje . Wyszła inicjatywa, 
aby porozmawiać na spotkaniu  z Panem Wójtem , bo ludzie czują się oszukani  i tutaj radny 
powiedział ,że nie czuje się   na sile , aby przekazać to ludziom i dlatego udział  Pana Wójt w 
spotkaniu pozwoli na rzetelną informację dlaczego tak się dzieje . Radny powiedział o 
umieszczonej informacji na stronie internetowej, ale ludzie starsi wolą na tablicy ogłoszeń lub 
na spotkaniu. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że przyjedzie na spotkanie do miejscowości Ulikowo w 
wyznaczonym terminie. 
Radna Agnieszka Lenda poinformowała ,że takie spotkanie miało już miejsce w Lipniku  z 
udziałem wójta i zastępcy i do końca nie zaspokoiło niewiedzy mieszkańców . Radna również 
powiedziała o czym była mowa na posiedzeniu komisji ,że należy powrócić do  tematu,    
musimy znać jakie są struktury Związku jakie koszty , co jest powodem że są podwyżki, 
powstał dług i podniesiono składkę członkowska dla gmin. Powodem długu jest to, że nie 
wszyscy płacą , niekompletna baza, ściągalność zaległości , zastanowić się nad jedną stawką, 
nieszczelność systemu , bo np. jest w domu 9 osób, a płaci tylko jedna osoba, jakie są koszty 
funkcjonowania Związku o tym wszystkim musimy dyskutować – dodała radna.   
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała ,że dla nas  bulwersujący jest sposób komunikowania 
się z mieszkańcami. Rozwiesili byle jakie ogłoszenia na tablicach ogłoszeń nie ma podpisu 
urzędowego. Ten sposób jest nieprzemyślany- oceniła radna i nie dostosowany do wymogów. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że wiadomo, że w przetargu firma zaoferowała kwotę od 
tony oddanej na wysypisko. Nasuwa się pytanie powiedział radny czy ten odbiór na 
wysypisko był kontrolowany przez Związek.  Jest szereg nieścisłości i my jako radni, czy 
wójt  nie mamy na to wpływu. Następnie radny powiedział o prowadzeniu ściągalności 
zadłużenia. 
Wójt Gminy powiedział ,że jest szereg pytań które należy wyjaśnić jak np. jakie są koszty, 
dług, ściągalność zaległości. 
Wywiązała się krótka dyskusja na temat zakupu właściwego kosza i informowania o tym 
mieszkańców.  
Radny Józef Tracz zwrócił uwagę na problem, który się pojawił - poniważ  nie ma żadnej 
informacji, czy   zakupione kosze  przez mieszkańców będą ich własnością , czy   firma 
obsługująca  jest ubezpieczona i czy za uszkodzone kosze będą odpowiadać i przywiezie 
wówczas nowy kosz, bo z tej informacji nie ma takiej pewności – dodał radny.  
Druga rzecz poruszona przez radnego dotyczyła  tematu omawianego na posiedzeniu komisji 
tj. rozważeniu możliwości w kierunku wyjścia gminy ze Związku na zasadzie 
przeanalizowania kosztów i tego czy byłoby to  lepsze dla gminy, bo takie sytuacje mogą się 
powtórzyć  co powoduje utratę zaufania mieszkańców do Związku jak również do Rady. 
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Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała ,że w przepisach dokumentów, które był rozważane 
jak np. regulamin   nie ma definicji co to jest zabudowa wielorodzinna i jaki powinien być 
kosz. Najwięcej  powiedziała radna nieporozumień jest w budynkach 4 , 6 czy 12 rodzinnych 
gdzie mieszkają  tam  osoby, które kiedyś pracowały  w PGR-ach i posiadały różne kosze. 
Uważam powiedziała radna, że   należy zwrócić uwagę na tych ludzi,  kto będzie 
odpowiedzialny za uszkodzenie tego kosza, który jest   drogi. Należy zaproponować tym 
osobom  mniejsze kosze, bo mają obiekty gospodarcze gdzie mogą przechowywać te kosze.  
Radna Sylwia Więcek potwierdziła, że brak jest informacji jakie kosze i dodała, że w jej 
miejscowości mieszkańcy budynków wielorodzinnych mają zakusy, aby zakupić pojemniki  
do 120 l. Natomiast w  przypadku braku miejsca na  przechowanie kosza , mieszkańcy sami 
powinni zdecydować jaki wybrać wariant. 
Wójt Gminy powiedział ,że obowiązuje nas ten sam regulamin, który również dotyczy 
Związku i według tego regulaminu został ogłoszony przetarg  na 4 lata . W przetargu wygra 
firma zgodnie ze specyfikacją o istotnych warunków zamówienia. 
Radny Janusz Łojko powiedział, że ze Związku wystąpiło miasto Chojna , a pytanie 
dotyczyło tego jak to wygląda  w budżecie firmy wywożącej – Remondis. 
Radna Sylwia Więcek powiedziała,  że stawki nowe zostały ustalone tylko na pół roku i to, że 
Chojna przestanie być członkiem od 2017 roku , a  gmina Stargard w związku z wyjściem 
miasta Chojny będzie  największą gminą w Związku i ma tylko 1 głos. Odniosła się również 
do spadku zadłużenia w opłatach mieszkańców gminy.  
Radny Józef Tracz zapytał o pojemniki  o pojemności 1100 l , które znajdują się na terenie 
gminy  np. przy przystanku w Ulikowie, co się z nim stanie od 1 stycznia 2016 r., czy znikną.  
Wójt Gminy odpowiedział, że te pojemniki nie znikną,  ponieważ gmina ma podpisaną 
indywidualną umowę z Remondisem. 
Ad.29  
 Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 1310  zamknął obrady XII sesji Rady Gminy w 
Stargardzie Szczecińskim. 
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